
UDÁLOSTI

Nejnovější čísla
Hospitalizovaní v ČR: 4 324
Nakažení: 58 032
Denní přírůstek: přesný údaj nebyl dostupný
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Krátce

Případů covidu je v Česku
nejvíc za dva týdny

ZHORŠENÍ.Česko v úterý a včera zaznamenalo
největší nárůst případů koronaviru za poslední dva
týdny. Podleministra zdravotnictví Jana Blatného
je nárůst patrný, ale zatím se nezhoršuje situace v
nemocnicích. Šéf zdravotnických statistik Ladislav
Dušek však do týdne očekává nárůst i tam. Ote-
vření obchodů či restaurací se podle něj zatím ješ-
tě v číslech neprojevilo. Restauracemusely včera
kvůli novému nařízení vlády zkrátit otevírací dobu
do 20. hodiny. Laboratoře potvrdily v úterý 5848
pozitivních testů na koronavirus, provedly téměř
22 800 testů. „Domnívám se, že během tohoto
týdne půjdeme při stejné testové zátěži ještě na-
horu,“ řekl Dušek. Očekává, že ještě bude stoupat
kvůli vyššímu počtu kontaktů reprodukční číslo (R),
které už je v současné době vyšší než jedna. Po-
slanci kvůli zhoršující se situaci dlouhé hodiny jed-
nali o prodloužení nouzového stavu. Do uzávěrky
listu ale na hlasování nedošlo. Foto: ČTK

Deníkovi:
Vláda zešílela. Jdeme na testy?
dokončení ze strany 1

Václav: No, sto snad naštěstí ne. Kdybych však nebyl
vlastencem, řekl bych, že nás řídí komici, kteří si našli
záskok, když teď nemůžou šaškovat na prknech.
Osel: Hafy, wuf, haf.
Eliška: Vy na toho psa kašlete jako vláda na toho své-

ho. Dostal už nažrat?
Osel: Vrtí hlavou.
Ludmila: Tumáš jatýrka.
Přemysl: V naší době byla jatýrka jen při posvícení.
Ludmila: Vláda psamrzačí jak antoušek, tak ať se

aspoň na chvíli poměje. Ale chvíli vážně.
Eliška: V téhle rodině se mluví vážně?
Ludmila: Ve zcela výjimečných, osudových případech.

Hele, pojďme na testy.
Václav: Testy? Já nemůžu vidět už jen to, jak každej den

v televizi stokrát ukazujou strkání tyčinek do nosu.
Ludmila: A co když má Břetislav pravdu amůže to při-

vléct ze školy? Dědeček a babička jsou sice v závidění-
hodné kondici, ale člověk nikdy neví.
Eliška: Jako jít tam, i když nám nic není?
Ludmila: To je právě ten covid, ono ti může něco být,
i když není.

Mají jít Deníkovi na testy? Hlasujte dnes do dvou
odpoledne nawww.denik.cz

Pravicoví senátoři dnes
pomůžou Babišovi s daněmi
Senát projedná změny
daňového balíčku, s jehož
sněmovní podobou není
nikdo spokojen.

KATEŘINA PERKNEROVÁ

S
enát dnes čekámi-
mořádně náročné
rozhodování. Horní
komora, kterou
chtěl prezident

Miloš Zeman „vyhladovět“
a premiér Andrej Babiš jako
zbytečnou rovnou zrušit, má
nyní zachránit diletantskou
práci poslanců.
Ti totiž 20. listopadu ve

dvě hodiny v noci schválili
daňové změny, jež by před-
stavovaly dodatečný výpa-
dek rozpočtových příjmů ve
výši 130miliard korun. A to
na základě pozměňovacích
návrhů poslanců Andreje
Babiše (ANO) aMikuláše
Ferjenčíka (Piráti).
Vládní koalice se na znění

této klíčové předlohy ne-
shodla. ČSSD

předlohy
ČSSD

předlohy
původně sou-

hlasila s dramatickým sní-
žením daně z příjmu, ale
později si to rozmyslela a
vrátila se k vládnímu pro-
gramovému prohlášení, jež
předpokládá zrušení super-
hrubémzdy s novými daňo-
vými sazbami 19 a 23 pro-
cent.

Premiér Andrej Babiš musí
„sníst žábu“ a pokorně přijít
do Senátu, kde bude svoji
předloženou úpravu hájit.
Nezúčastní se kvůli tomu ani
jednání lídrů unijních států
na Evropské radě. Podporu
nachází hlavně u senátorů
z ODS, jejichž podněty
schválil hospodářský výbor
horní komory. Pokud jejich
verze projde, bude znamenat
sekeru v rozpočtových pří-
jmech ve výši 110miliard
korun a také rozvolnění pra-
videl pro automatické spuš-
tění dluhové brzdy.
Podle představitelů ODS

však tento postup nezname-
ná politické sbližování ODS a
hnutí ANO, ale pouze to, že
Andrej Babiš změnil názor a
přiklonil se k tomu, co Fialo-
va strana dlouhodobě prosa-
zuje, tedy rovnou patnácti-
procentní daň z příjmu. Ke
kolegům z ODS se připojí se-
nátoři ANO a KDU-ČSL.

připojí
ČSL.
připojí

Jejich
úpravamá proto šanci na
schválení i ve sněmovně.
Levicová část politického

spektra zdůrazňuje, že takto
schválené daňové úpravy
nejen zhorší stav veřejných
financí s devastačním dopa-
dem na rozpočty obcí a krajů,
ale navíc pomohou přede-
vším zaměstnancům s pří-
jmy nad 50 tisíc korun.

Putování daňového balíčku
CO SCHVÁLILA SNĚMOVNA

NÁVRH POSLANCE ANDREJE BABIŠE (ANO):
Zrušení superhrubé mzdy

Snížení daně z příjmu fyzických osob na 15 a 23 (pro příjmy nad 140 
tisíc korun) procent z hrubé mzdy

Rozvolnění pravidel rozpočtové odpovědnosti

NÁVRH POSLANCE MIKULÁŠE FERJENČÍKA (PIRÁTI):        
Zvýšení roční slevy na poplatníka z 24 840 na 34 125 korun

Zdanění příjmů z prodeje akcií, dluhopisů a podílových listů, pokud 
zisk činí víc než 20 milionů korun 23 procenty

BALÍČEK V SENÁTU

NÁVRH SENÁTORŮ ODS
Zrušení superhrubé mzdy
Snížení daně z příjmu fyzických osob na 15 a 23 procent
Zvýšení slevové daně na poplatníka na 27 840 korun ročně
Vypuštění zdanění kapitálových výnosů nad 20 milionů korun
Navýšení rozpočtového určení daní o 20 miliard korun pro obce a kraje

NÁVRH TOP 09
Podpoří návrh senátorů ODS a hospodářského výboru se dvěma pod-
mínkami:

NÁVRH ČSSD
Zrušení superhrubé mzdy se sazbami 19 a 23 procent daně z příjmu
Zvýšení slevy na poplatníka z 24 840 na 30 000 korun

NÁVRH STAN A KLUBU SEN 21
Zamítnutí sněmovní verze daňového balíčku

TIP DENÍKU:
V Senátu projde návrh ODS, který ve sněmovně podpoří poslanci ANO, 
ODS, KDU-ČSL a SPD. Takové znění zákona podepíše i prezident republiky.

● Zachování zákona o rozpočtové odpovědnosti
● Schválení úspor ve státním rozpočtu na rok 2021 ve výši    
   30 miliard korun

Zákaz vynášení alkoholu?
Vláda zařadila zpátečku
JIŘÍ JANDA

P
rovozovatelé re-
staurací si stěžují
na zákazy, které
pro ně vymýšlejí
od stolu úředníci

neznalí praxe v jejich oboru.
„Vláda si na gastro zasedla a
komplikujemu život, jak
může,“ řekl Deníku Luboš
Kastner z Asociacemalých a
středních podniků a živ-
nostníků (AMSP).
Jako příklad uvedl zákaz

prodeje alkoholických ná-
pojů odnášených z podniku.
Omezení, jež navazuje na
zákaz konzumace alkoholu
na veřejnosti, ministři od
včerejška nařídili restaura-
cím a hospodám. V obcho-
dech je přitomnadále bez
potíží nakupovat lze.
„Poslední nařízení vlády

celkově vnímáme jako dis-
kriminační a v tomto směru
jsme také oslovili premiéra
a některé členy vlády,“ řekl
Deníku prezident Asociace
hotelů a restaurací Václav
Stárek. Apel zřejmě zabral.
Premiér Andrej Babiš (ANO)
již včera uvedl, žeministři

své rozhodnutí změní.
„Úmyslem vlády rozhodně
nebylo zakázat prodej piva s
sebou, když si ho lidé chtějí
vypít doma,“ uvedl Babiš na
Twitteru.

STAČILY FOTKY
Ministr zdravotnictví Jan
Blatný (za ANO) zákaz od-
nášení alkoholu z provozo-
ven odůvodnil tím, že lidé
bez roušek popíjejí na ve-
řejnosti, což potvrzují jejich
fotografie a videa. „Vláda
vzala pármediálních excesů
jako záminku na omezení,
což udělala bez jakéhokoliv
jasného kauzálního důkazu,
jen na základě emotivních
pocitů,“ komentoval roz-
hodnutí Kastner.
Že nařízení hospodské

diskriminuje, potvrdili také
právníci. „Omezení je spor-
né i proto, že není řádně a
dostatečně odůvodněno,
proč jsou takto omezováni
právě provozovatelé stra-
vovacích služeb, a nikoli
prodejci vmaloobchodu,“
řekl Deníku Josef Sklenička
z advokátní kanceláře To-
man& Partneři.

OLOMOUCKÝ deník

Laboratoř: Tvorba protilátek
na covid-19 je zcela individuální
Olomouc – Infekci způsobe-
nou novým koronavirem
SARS-CoV-2 prodělaly
v Olomouckém kraji tisíce
lidí. Řadu z nich zajímá,
zda si jejich tělo vytvořilo
silnou protireakci na virus
a jestli protilátky v čase
významně neklesnou. Na
Oddělení klinické biochemie
a hematologie SPEA Olo-
mouc, kde stanovují směs
protilátek IgG a IgM, evidují
značný zájem o testy a při
analýzách přibližně šesti
stovek odebraných vzorků
došli k zajímavým zjištěním.
Ta prý jen potvrzují, že tvor-
ba protilátek je zcela indivi-
duální. Například u pacient-
ky s hodnotou 12,58 ze dne
16. listopadu došlo během
pár týdnů k výraznému vze-
stupu titru protilátek –
4. prosince vyskočil na 106,3.
„Naopak u ženy, jež měla

vážný průběh onemocnění a
pobyla si v pracovní ne-
schopnosti, jsme po návratu
do práce zjistili 45. Po třech
týdnech titr klesl na 14.
V dalším případě pacientka,

která ani nevěděla, že covid
prodělala, měla 135. Dnes,
po třech týdnech, byla na
vyšetření opět. Má stále 135,“
popisovala Sylva Adamovská.
Olomoucká laboratoř

imunochemickoumetodou
stanovuje směs protilátek.
IgM si začíná lidský organis-
mus vyrábět tři až pět dnů od
vypuknutí symptomů, takže
vyšší hodnota testumůže
signalizovat, že pacient je
v akutní fázi onemocnění.
Proto laboratoř odkazuje
klienty s pozitivním testem,
aby kontaktovali svého
ošetřujícího lékaře. „Ten
rozhodne o dalším postupu,“
uvedla Sylva Adamovská.
Pozitivních, tedy s proká-

zaným titrem protilátek, je
podle ní 60 procent výsledků.
Odběr podle Adamovské ne-
ní určen pro pacienty, kteří
mají klinické příznaky koro-
navirové infekce. „Od ukon-
čení klinických příznaků by
mělo uplynout alespoň čtr-
náct dní,“ zdůraznila. (dat)

více na denik.cz
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